

Title (en)  
Seat or lounger

Title (de)  
Sitz- bzw. Liegemöbel

Title (fr)  
Meuble destiné à s'asseoir ou s'allonger

Publication  
**EP 2526832 A1 20121128 (DE)**

Application  
**EP 12450029 A 20120511**

Priority  
AT 7622011 A 20110525

Abstract (en)

The seating and reclining furniture comprises a seat frame (1) supporting a seat cushion. An auxiliary frame (3) is provided for supporting a cushion (4) complementary to the lying surface. A pull-out carriage lies below the seat frame in the seating position and a catch effective in lying position is arranged between the seat frame and the auxiliary frame. The auxiliary frame is placed at two parallelogram connecting rods (12) and at a vertical guide (17). The lower ends of the parallelogram connecting rods are horizontally arranged in a displaceable manner.

Abstract (de)

Ein Sitz- bzw. Liegemöbel weist einen Sitzpolster (2) auf, der auf einem Sitzgestell (1) liegt, das aus dem Möbelgestell ausziehbar ist. Ein die Liegefläche ergänzendes Polster (4) liegt auf einem Zusatzrahmen (3) auf, der mit seinem Polster (4) und seinem ausziehbaren Wagen in der Sitzstellung unterhalb des Sitzgestelles (1) liegt und bei dem zwischen Sitzgestell (1) und Zusatzrahmen (3) eine in der Liegestellung wirksame Sperrre (19, 20, 21) angeordnet ist. Der Zusatzrahmen (3) ist an zwei Parallelgrammilenkern (12) und an einer lotrechten Führung (17) gelagert, wobei die unteren Enden der Parallelgrammilenker (12) waagrecht verschiebbar angeordnet sind. Dadurch wird eine sichere Führung und Sperrung erreicht.

IPC 8 full level

**A47C 17/13** (2006.01)

CPC (source: EP)

**A47C 17/134** (2013.01)

Citation (search report)

- [XY] AT 7969 U1 20051215 - HOPPE KG HODRY METALLFAB [AT]
- [Y] US 2200052 A 19400507 - BOWERSOX JOSEPH W
- [A] EP 0504129 A1 19920916 - HOPPE KG HODRY METALLFAB [AT]
- [A] DE 202011001248 U1 20110324 - HARDENACKE JOACHIM [DE]
- [A] DE 202007000781 U1 20070426 - BISKUPSKI CHRISTINE [DE]

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 2526832 A1 20121128; EP 2526832 B1 20131127;** AT 510400 A4 20120415; AT 510400 B1 20120415; ES 2448502 T3 20140314;  
PL 2526832 T3 20140530; RU 2012121565 A 20131127; RU 2592186 C2 20160720

DOCDB simple family (application)

**EP 12450029 A 20120511;** AT 7622011 A 20110525; ES 12450029 T 20120511; PL 12450029 T 20120511; RU 2012121565 A 20120524